
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 18. december 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 522 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 522:  

”I og med, at Folketingets Ombudsmand har konstateret, at der er foretaget indgreb 

over for patienter på 17 psykiatriske afdelinger, uden der har været lovgrundlag, be-

des ministeren redegøre for, hvilke initiativer fra regeringens side dette har give an-

ledning til.” 

 

Svar: 

Jeg vil indledningsvist bemærke, at jeg naturligvis tager det alvorligt, når Folketingets 

Ombudsmand udtaler, at der ikke har været tilstrækkelig lovhjemmel i psykiatriloven 

til en række indgreb på psykiatriske afdelinger.  

 

Jeg vil derfor sammen med mit ministerium arbejde for, at der i den kommende fol-

ketingssamling skabes et klart hjemmelsgrundlag, så der fremadrettet ikke opstår 

tvivl om rammerne for at fastsætte begrænsninger i husordener på de psykiatriske 

afdelinger. 

 

Derudover er mit ministerium i dialog med Danske Regioner om kendskabet til ram-

merne i psykiatriloven på de psykiatriske afdelinger, herunder hvilke begrænsninger 

de psykiatriske afdelinger kan fastsætte i husordener med hjemmel i loven, og om 

hvordan der følges op på ombudsmandsudtalelsen.  

 

 

Med venlig hilsen 
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